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ZAPISNIK 

sa 19. sjednice Odbora za  zdravstvo, rad i socijalno staranje 

Skupštine Crne Gore, održane 20. septembra 2013.godine 

Sjednica je počela sa radom u 10 sati i 30 minuta. 
 
Sjednicu je otvorio i istom predsjedavao poslanik Zoran Jelić, predsjednik Odbora. 
 
Sjednici su prisustvovali svi članovi Odbora za zdravstvo, rad i socijalno staranje.  
 
Rad sjednice pratili su akreditovani novinari. 
 
  Za sjednicu je predložen sljedeći: 
 

DNEVNI RED: 

1. INICIJATIVA ZA HITNIM ODRŽAVANJEM SJEDNICE POVODOM EPIDEMIJE U 
BERANAMA poslanika Janka Vučinića, Radovana Asanovića i Novice Stanića. 
 

Obrazloženje povodom Inicijative za hitnim održavanjem sjednice povodom epidemije u 
Beranama poslanika Janka Vučinića, Radovana Asanovića i Novice Stanića dao je 
predstavnik podnosioca Inicijative Janko Vučinic. Poslanik Janko Vučinić, član Odbora, 
rekao je da Odbor za zdravstvo, rad i socijalno staranje u čijem je djelokrugu zaštita 
građana ima obavezu da posveti punu pažnju događaju u Beranama. U Opštini Berane 
je krajem avgusta ove godine zavladala epidemija stomačnog virusa od kojeg je oboljelo 
preko 1500 građana ove Opštine. Institut za javno zdravlje uzrok ovog virusa vidi u 
bakterijama fekalnog porijekla, koji su pronađeni u uzrocima vode za piće. Ne postoje 
informacije kako su bakterije dospjele do sistema za navodnjavanje pijaćom vodom. Kao 
mogući uzročnik, rekao je poslanik Vučinić, pominje se preduzeće “Bemax”, koje vrši 
radove u Beranama koje je 11 puta izvršilo probijanje vodovodnih cijevi. Izostala je 
zaštita građana, problemi nijesu otklonjeni, a ljekarsku pomoć je zatražilo preko 1500 
građana. Ovu problematiku je razmatrala i Vlada Crne Gore 5. Septembra 2013.godine, 
ali nije definisala mjere za utvrđivanje odgovornosti, što je razlog više da ovaj Odbor 
održi kontrolno saslušanje. Istakao je da građani moraju imati bolju i efikasniju zaštitu. 
Rekao je da, potpisnici ove Inicijative zahtijevaju da se zbog osjetljivosti problema 
sjednica održi odmah i predlažu da se sjednica Odbora održi u Beranama. Tražii su da 
se na sjednicu pozovu: dr Miodrag Radunović, ministar zdravlja; Branimir Gvozdenović, 
ministar održivog razvoja i turizma; Petar Ivanović, ministar poljoprivrede, šumarstva i 
vodoprivrede; Vuka Golubović, predsjednik Opštine Berane; Boban Mugoša, direktor 
Instituta za javno zdravlje; Faruk Pačariz, direktor Vodovoda Berane; Ermin Adrović, 
pomoćnik direktora Direkcije za saobraćaj i predstavnik firme „Bemax“ jer postoje 
osnovane sumnje da je firma „Bemax“ prilikom rada oštetila vodovodne cijevi i da je to 
glavni uzrok ove epidemije.  
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Poslanik Vučinić je rekao da bi cilj kontrolnog saslušanja bio da se zaštite građani 
Berana i da se ovo više ne ponovi u nijednom gradu. Smatra da su stvoreni uslovi za 
kontrolnim saslušanjem. Na kraju, istakao je da je moglo doći do epidemije mnogo većih 
razmjera kao što je npr: tifus, žutica i kolera što je nezamislivo za 21.vijek. 
 
Poslanica Zorica Kovačević, članica Odbora, istakla je da neko mora da odgovara za 
situaciju koja se dogodila u Beranama ali i da vjeruje u državne institucije. Ima 
informaciju da su državne institucije počele da rade na utvrđivanju odgovornosti, svako u 
svojoj nadležnosti. Njen predlog je da se utvrdi odgovornost, da nadležni organi to što 
prije urade i da se pokrenu mjere krivične odgovornosti. Ona još uvijek, kao član ovog 
Odbora ne zna koji je uzrok epidemije. Predložila je predsjedniku Odbora da to bude 
konsultativno saslušanje i da se to uradi u što kraćem roku. Saglasna je s tim da se 
pozovu ministar zdravlja, direktor Instituta za javno zdravlje, predsjednik Opštine Berane 
i direktor Vodovoda Berane. Potrebno je utvrditi šta je glavni uzrok i ko je odgovoran za 
situaciju u Beranama.  
 
Poslanik Radovan Asanović, član Odbora, rekao je da ova tema nije od skoro. Situacija 
u Beranama je ovakva, i sa stanovišta vode i sa stanovišta deponije zadnjih godinu 
dana a sve je počelo sa deponijom u Beranama koja je bila locirana na Turjaku. Kasnije 
je bila lokalizovana neposredno blizu sela u Budimlju. Poslanik Asanović problem vidi u 
nekvalitetnoj komunikaciji između rukovodstva i građana. Rekao je da ima blizu 1600 
ljudi koje je zatražilo pomoć. Lokalna i državna vlast nekvalitetno vrše vlast. Da su bili 
slobodni izbori u Crnoj Gori bili bi stručni ljudi, istakao je. Postavio je pitanje čija je firma 
Bemax i rekao da je ta firma oštetila vodovod na više mjesta. Epidemiolog je upozorio 
na vrijeme na neispravnost vode a voda je bila mutna više od nedelju dana. Rekao je da 
su zdravstveni radnici položili ispit. Vlast nije. U Beranama ne postoji specijalista za 
higijenu i socijalnu medicinu. Ove specijalizacije se moraju dodijeliti ljekarima. Rekao je 
da se saslušanje treba održati u Beranama. Narod se u Beranama podijelio što nije 
dobro. Održavanjem sjednice u Beranama bi se ohrabrio narod. Ne bi trebalo da se 
prijeti hapšenjem. Epidemija je fizičkog porijekla a ne zna se koji je izazivač. Skupština 
opštine u Beranama je održala vanrednu sjednicu u jako lošoj atmosferi.  
 
Poslanik Andrija Popović, član Odbora, izrazio je zahvalnost Mans-u na masovnoj 
informaciji. Rekao je da su Inicijativu za održavanjem saslušanja trebali da dobiju od 
lokalnih i državnih organa a dobili smo je od Mans-a. Berane su u stanju okupacije 
zadnjih mjeseci i godina. Liberalna partija podržava održavanje hitne sjednice u 
Beranama. Mora se tražiti politička odgovornost.  
 
Poslanik Novica Stanić, član Odbora, podržava održavanje hitne sjednice i to u 
Beranama. Rekao je da treba obići Vasove vode i Beran selo. 
 
Poslanik Halil Duković, član Odbora, je rekao da su ovdje dva pitanja koja se moraju 
posebno razmatrati. Jedno je pitanje epidemje a drugo je pitanje deponije. Slaže se sa 
poslanicom Kovačević da to bude konsultativno saslušanje. Mora se dobiti informacija 
od nadležnih organa šta se sve dešavalo u Beranama. Zna se da je bila hidrična 
epidemija i da je voda bila prenosilac. Još uvijek se ne zna šta je stvarni uzrok 
epidemije. Postoje informacije da su u vodi nađene bakterije. Da li su oni stvarni uzrok i 
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da li postoji i neki drugi virus. Rekao je da treba potražiti informaciju od svih državnih 
organa. Sistem zdravstva je položio ispit i maksimalno profesionalno, ljudski i humano 
su odradili posao. Ne slaže se sa nekim političkim konstatacijama koje su se čule. Na 
kraju, poslanik Duković je rekao da se mora otkriti šta je uzrok, kako je došlo do ovoga i 
da li su inspekcijske službe reagovale. Predložio je da se na saslušanje pozove neko iz 
inspekcijskih organa. 
 
Poslanik Izet Bralić, član Odbora, kazao je da trovanje ljudi u Beranama ne smije da 
bude predmet preglasavanja. Nadležni organi će utvrditi šta je uzrok. Dosta se kasni sa 
tim analizama. Infekcija se proširila i na susjedne opštine. Rekao je da problem 
vodovoda na sjeveru nije od juče. U par opština su azbestni cjevovodi. Posljedice mogu 
biti dalekosežne, naročito kod djece i trudnica. Kod trudnica je povećan broj pobačaja 
što je zabrinjavajuće, a kod djece je prisutna anemija. Pored velikog napora 
zdravstvenih radnika mora se ozbiljnije posmatrati ova situacija ali ne sa političkog 
gledišta. Istakao je da poruka sa ovog Odbora glasi da je ovo zajednički problem i da se 
zajedno mora završavati.  
 
Poslanik Zoran Srzentić, član Odbora, rekao je da se slaže sa većim dijelom diskusije. 
Pregledao je materijal i kazao da je konstatovano da se radi o hidričnoj epidemiji. 
Nađene su bakterije ešerihije koli. Glavna bakterija je ešerihija koja za posljedice ima 
dijareju, povraćanje i gubitak tečnosti. Zahvaljujući zdravstvenim radnicima nije bilo težih 
posljedica. Istakao je da je suspektno to da u određenim uzorcima nije bilo hlora. 
Bakterije troše hlor a hlora treba da ima od 0,2 do 0,5. Istakao je da svi treba da rade 
svoj posao i da se odgovornost mora utvrditi. Moraju se snositi posljedice za ono šta je 
trebalo da bude urađeno a nije.  
 
Poslanik Radovan Asanović je rekao da se na saslušanje trebaju pozvati epidemiolog i 
infektolog iz Berana.  
 
Poslanik Zoran Jelić, predsjednik Odbora, rekao je da se svi slažu u jednom - da treba 
održati sjednicu posvećenu ovoj temi. Smatra da nije bitno da li će to biti tematska 
sjednica ili konsultativno saslušanje. Važno je da se o ovome raspravlja. Veoma je 
važno da se sjednica zakaže što prije i da se pribavi potrebna, kompletna dokumentacija 
kako bi se pripremili do sjednice. Rekao je da je potebno uputiti nadležnim državnim 
organima dopise od Ministarstva zdravlja, Instituta za javno zdravlje, Tužilaštvu u 
Beranama, predsjedniku Opštine Berane, direktoru Vodovoda Berane, Direkciji za 
saobraćaj i Policiji kako bi dobili potrebne informacije i na osnovu tih informacija se 
pripremiti za sjednicu. Rekao je da ima informaciju da državni organi, tužilaštvo i policija 
rade svoj posao. Mora se utvrditi ko je odgovoran. Iz okvira nadležnosti Odbora za 
zdravstvo, rad i socijalno staranje neće izlaziti. Istakao je da se ne bi složio sa političkim 
konstatacijama da li su bili slobodni izbori i da li su kvalitetni ljudi koji su na određenim 
funkcijama. Smatra da treba pozvati ministra zdravlja Miodraga Radunovića, 
gradonačelnika Opštine Berane Vuku Golubovića, direktora Instituta za javno zdravlje 
Bobana Mugošu, direktora Vodovoda Berane Faruka Pačariza, pomoćnika direktora 
Direkcije za saobraćaj Ermina Adrovića. Saglasio se sa predlogom da treba pozvati 
nadležnog inspektora za vode. Takođe, smatra da na saslušanje ne treba pozvati 
ministra poljoprivrede, šumarstva i vodoprivrede, Petra Ivanovića. Pitanje čiji je Bemax 
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nije stvar Odbora. Građani Berana očekuju od poslanika da se pokaže odgovornost za 
situaciju u Beranama. Odbor za zdravstvo, rad i socijalno staranje kao predviđene 
aktivnosti ima kontrolno saslušanje povodom javnih nabavki u sektoru zdravstva, 
tematsku sjednicu sa Odborom za prosvjetu, nauku, kulturu i sport u Sukruću, sjednicu 
sa Crvenim krstom i prema Akcionom planu Odbor najmanje jednom u pola godine treba 
da održi sjednicu na koju će pozvati predstavnike nadležnih ministarstava u cilju 
sprovođenja politika u oblastima u njihovoj nadležnosti. Sjednica povodom situacije u 
Beranama se treba održati što prije. Smatra da se ona ne treba održati u Beranama iz 
više razloga kao što su npr: troškovi, organizacija itd. Nezavisno od ove sjednice se 
može posjetiti i izvorište i deponije. Istakao je da se ova tema ne treba koristiti u političke 
svrhe.  
 
Poslanik Goran Tuponja, član Odbora, rekao je da je neophodno utvrditi istinu, kao i 
odgovornost. Istakao je da je interesantno da se još uvijek nema uvid u cjelokupnu 
situaciju. Važno je utvrditi odgovornost. Predstavnicima Mans-a treba omogućiti 
prisustvo na ovoj sjednici.  
 
Poslanik Neven Gošović, član Odbora, rekao je da je činjenica da je epidemija imala 
štetne posljedice. Zabrinjavajuće je da nadležni organi nijesu preduzeli mjere kako bi se 
epidemija suzbila. Istakao je da građani Berana i ukupna javnost očekuju da se utvrdi 
uzrok trovanja građana, da se utvrdi kako je do toga došlo, ko je odgovoran i koje će se 
mjere preduzeti ili su preuzete. 
 
Poslanik Janko Vučinić, član Odbora, rekao je da se mora definisati kakva će biti 
sjednica. Zalaže se da to bude kontrolno saslušanje i da se sa te sjednice donese 
zaključak. Takođe, istakao je da se mora odrediti mjesto održavanja sjednice. Smatra da 
se sjednica treba održati u Beranama. Taj grad se mora obići. 
 
Poslanik Novica Stanić, član Odbora, istakao je da: to mora da bude kontrolno 
saslušanje; da se mora ispoštovati Mans i da treba da bude neko od njihovih 
predstavnika na sjednici; podržava da epidemiolog i infektolog iz Berana budu na 
sjednici i da ne treba raspravljati gdje treba sjednica da se održi. U Beranama svakako.  
 
Poslanik Radovan Asanović, član Odbora, je rekao da je javnost u Beranama 
pripremljena za sjednicu Odbora za zdravstvo, rad i socijalno staranje. Istakao je da ne 
politizuju sa Bemax-om. Insistira da direktor Bemax-a prisustvuje sjednici i da obavijesti 
javnost čija je to firma. Ljekari iz Berana, infektolog i epidemiolog moraju prisustvovati 
sjednici.  
 
Poslanik Zoran Jelić, predsjednik Odbora, rekao je da je svejedno da li će biti kontrolno 
ili konsultativno saslušanje. Sa te sjednice, u skladu na nadležnostima Odbora imaćemo 
zaključke. Državni organi rade svoj posao i neko mora snositi odgovornost. Takođe, 
istakao je, javnost mora biti na sjednici. Žao mu je što na današnjoj sjednici nema 
nijednog elektronskog medija. 
 



5 
 

Poslanik Janko Vučinić, član Odbora, zatražio je da se jasno definiše sjednica kao 
kontrolno saslušanje koje će se održati u Beranama. Takođe, rekao je da na sjednicu 
treba pozvati predstavnike Mans-a.  
 
Poslanik Izet Bralić, ima jednu dilemu koja se odnosi na pitanje da li treba da se pretvore 
u putujući Odbor. Poslanik Bralić ima rezervu oko mjesta održavanja sjednice Odbora. 
Javnost će biti prisutna i u Podgorici i u Beranama. Mjesto može da isključi prisustvo 
određenih ljudi ili institucija. Ako u Beranama sjednica neće biti otvorena za javnost, 
mjesto održavanja i nije toliko važno, rekao je. Takođe, istakao je da će podržati da to 
bude kontrolno saslušanje, ako takvo saslušanje daje snagu zaključaka.  
 
Poslanik Zoran Jelić, predsjednik Odbora, rekao je da će se kontrolno saslušanje održati 
u najhitnije vrijeme, okvirno 30. septembra  u Podgorici. Na sjednicu će biti pozvani i 
ljekari iz Berana, epidemiolog i infektolog, kao i inspektor za vode. Do zakazivanja 
kontrolnog saslušanja trebaju se prikupiti sve potrebne informacije od nadležnih organa. 
Na kontrolno saslušanje će biti pozvani: ministar zdravlja Miodrag Radunović, 
gradonačelnik Opštine Berane Vuka Golubović, direktor Instituta za javno zdravlje 
Boban Mugoša, direktor Vodovoda Berane Faruk Pačariz, pomoćnik direktora za 
Direkcije za saobraćaj Ermin Adrović, nadležnog inspektora za vode, infektolog i 
epidemiolog. 
 
Poslanik Novica Stanić, član Odbora je rekao da ukoliko ne mogu odlučiti o tome koga 
treba pozvati na sjednicu onda trebaju glasati. 
 
Poslanik Zoran Jelić, predsjednik Odbora je rekao da su članovi Odbora, potpisnici 
Inicijative u zahtjevu tražili konsultativno ili kontrolno saslušanje a da sada, imperativno 
traže kontrolno saslušanje. Ponovio je da će se sa kontrolnog saslušanja izaći sa 
zaključcima. S ozirom na to da firma Bemax nije naručilac poslova već izvođač radova, 
istakao je da ne treba zvati direktora Bemaxa.  
 
Poslanik Radovan Asanović, član Odbora, rekao je da narod očekuje neko rješenje sa 
ove sjednice i zahtijevao od članova Odbora da se izjasne. 
 
Poslanik Izet Bralić, član Odbora je rekao da ne vidi razliku u održavanju  sjednice, da li 
je to Podgorica ili Berane. Čak je sklon da se podrži održavanje sjednice u Beranama 
ako građani to žele i ako će to građanima donijeti boljitak.  
 
Poslanica Zorica Kovačević, članica Odbora, istakla je da su svi članovi Odbora za 
zdravstvo, rad i socijalno staranje za održavanje sjednice. Poslije održavanja ovog 
saslušanja delegacija Odbora može poći u Berane i razgovarati sa građanima. Istakla je 
da je bitno utvrditi ko je kriv i ko je odgovoran.  
 
Poslanik Andrija Popović, član Odbora, traži da se izjasne o održavanju sjednice kao i o 
spisku ljudi koje treba pozvati. Smatra da je bolje da se sjednica održi u Podgorici, jer će 
tu biti mediji, javnost. 
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Poslanici Janko Vučinić, Novica Stanić i Radovan Asanović, članovi Odbora, dali su 
predlog da se glasa za ono o čemu se nema konsenzus, odnosno da se glasa stavka po 
stavka. 
 
Predsjednik Odbora, Zoran Jelić, je stavio predlog Odbora na glasanje. Prvo pitanje je 
glasilo: Da li prihvatate da se sjednica održi u Beranama? Predlog nije dobio potrebnu 
većinu. Kontrolno saslušanje će se održati u Podgorici, 30. septembra u 11 sati sa 
temom “Epidemiološka situacija u Beranama”. Sledeće pitanje se odnosilo na firmu 
Bemax i da li će predstavnik te firme biti pozvan na saslušanje. Predlog nije dobio 
potrebnu većinu.  Na pitanje da li će predstavnik Mansa prisustvovati sjednici predlog je 
dobio potrebnu većinu. 
 
 

Pošto je iscrpljen dnevni red, sjednica je završena u 12 sati i 30 minuta. 

 

 

 Sekretar Odbora                                                                             Predsjednik Odbora 
Momir Joksimović                                                                                   Zoran Jelić 
 


